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Vážení spoluobčané. 
Na prahu školních velkých prázdnin je namístě 

popřát všem krásné léto, dětem nekončící prázdninové 
volno, těm, kdo se chystají na zaslouženou dovolenou – 
dlouhotrvající odpočinkový efekt. 

Druhé číslo zpravodaje se  vám dostává do  rukou 
po  půl roce, ve  kterém obec s místními dobrovolníky 
zorganizovala či umožnila uskutečnit tradiční akce jako 
Obecní zabíjačku, dětský Maškarní ples, Masopust, 
Vítání jara, akci Ukliďme Česko, Rachot sv. Kunhuty, 
Pálení čarodějnic, Den matek, Den dětí, sportovní akce 
Tour de Nížina či turnaj v  malé kopané. K  výčtu 
společenských akcí bych ještě doplnila charitativní akci 
školního parlamentu Vyběhni Sněžku, která 
se  nesmazatelně zapsala do  dění obce. O  tom, jak 
se akce vydařily se dočtete dále ve zpravodaji. 

Jistě jste si všimli, že od 11.06.2025 je v  provozu 
úsekové měření rychlosti na  silnici I/54, které 
provozuje Město Slavkov u Brna, a které jistě přispěje 
ke  zklidnění dopravy v  tomto úseku pro větší 
bezpečnost občanů naší obce, i  vzhledem k  současné 
objížďce Bučovic, která bude trvat do konce prázdnin. 

V  poslední době vidíme v  ulicích pracovníky 
stavební firmy, kteří provádí přípravné práce pro 
pokládku budoucí optické sítě. 

Další novinkou zaváděnou k  hospodárnějšímu 
nakládání s odpady je přehledná aplikace Motivátor X, 

kde se  může každá domácnost podívat, jak pěkně 
s odpady hospodaří. 

Pokud se  podíváme trochu do  historie, dočteme 
se v kronice obce z roku 1925, že „Členstvo Těl. jednoty 
Sokola v  Nížkovicích rozhodlo se  provésti stavbu 
v las tn í sokolovny…Mnoho občanů p ř i spě lo 
dobrovolnou prací bez odměny ku  stavbě budovy, jež 
slouží obci ku cti.“ Zastupitelstvo obce opakovaně žádá 
o dotaci na rekonstrukci Sokolovny a bylo by na místě, 
kdyby tato stoletá budova dostala šanci na  nový 
kabátek, aby mohla dále občanům Nížkovic sloužit 
ku cti. 

Více o  práci zastupitelstva vám nově zpravodaj 
přináší v rubrice Zápisy ze zasedání ZO. 

Prázdniny uběhnou jako voda, malí i velcí se mohou 
za  prázdninami ohlédnout poslední srpnovou sobotu 
při Zakončení prázdnin. Do  konce roku nás pak čeká 
spousta akcí, za které patří velké díky všem, kteří se na 
jejich uskutečnění podílejí, stejně jako za  ty, které již 
proběhly. 

Pokud jste dočetli až sem, přeji vám krásné 
sluníčkové prázdniny a ať se vše daří.

Ing. Dagmar Rolincová

Slovo zastupitele
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Zápisy ze zasedání ZO 
18. zasedání ZO – 3. 3. 2025  
1. Zastupitelstvo obce bere na  vědomí zprávu 

o činnosti. 
2. Zastupitelstvo obce bere na  vědomí RO 9/2024 a 

11/2024. 
3. Zastupitelstvo obce bere na vědomí RO 1/2025 
4. Zastupitelstvo obce schvaluje RO 2/2025. 
5. Zastupitelstvo obce schvaluje převzetí komunikace 

III/41912 do  majetku obce, kdy tato komunikace 
slouží jako MK. 

6. Zastupitelstvo obce Nížkovice schvaluje změnu č. 2 
Stanov Dobrovolného svazku obcí Dr. Václava 
Kounice, kterou se mění Čl. II. Identifikace a status 
Svazku odst. 3 stanov Dobrovolného svazku obcí Dr. 
Václava Kounice 

7. Čl. III Členové Svazku stanov Dobrovolného svazku 
obcí Dr. Václava Kounice se  doplňuje o  odst. 
4. ve znění: „Ke dni 1. 7. 2024 přistoupila jako člen 
Svazku obec Velešovice, Velešovice 152, 683  01 
Rousínov u Vyškova, IČ: 00292419.“ 

8. Zastupitelstvo schvaluje smlouvu o  poskytnutí 
dotace z rozpočtu obce Nížkovice pro Svazek Ligary 
ve výši 1.977.000 Kč. 

9. Zastupitelstvo schvaluje pronájem části obecního 
pozemku parc. č. 120/1 v k.ú. Nížkovice o výměře 
96 m2, za  cenu 69  Kč/rok, paní Ireně Skokanové, 
s dobou pronájmu na dobu neurčitou. 

10. Zastupitelstvo obce schvaluje pronájem obecních 
pozemků nebo jejich částí parc. č. 1363/5 o výměře 
65 m2, 1365/1 o  výměře 58 m2, 1370/2 o  výměře 
150  m2, 1366/15 o  výměře 230  m2 vše v  k.ú. 
Nížkovice panu Ladislavovi Helískovi. Cena 
pronájmu činí 24.000  Kč/rok, doba pronájmu 
na dobu neurčitou, výpovědní doba 3 měsíce. 

11. Zastupitelstvo obce schvaluje pronájem sokolovny 
pro trénink mladších žáků fotbalového klubu TJ 
Heršpice. Cena pronájmu 200  Kč/hodina, doba 
pronájmu do konce roku 2025, 1x týdně 1 hodina. 

12. Zastupitelstvo obce schvaluje odpisový plán obce 
Nížkovice pro rok 2025 

13. Zastupitelstvo obce schvaluje odpisový plán ZŠ 
a MŠ Nížkovice pro rok 2025 

14. Zastupitelstvo obce schvaluje bezúplatný převod 
části obecního pozemku parc. č. 1424/2  dle GP 
639-462/2024 parc. č. 1424/3, ostatní plocha 
o výměře 10 m2 na Svazek Ligary. 

15. Zastupitelstvo obce schvaluje finanční příspěvek 
obce občanům mající trvalý pobyt v obci Nížkovice 
a pobírající starobní důchod nebo invalidní důchod 
3.  stupně na  odebrané obědy z  kuchyně ZŠ a MŠ 

Nížkovice. Výše příspěvku činí 10  Kč na  jeden 
odebraný oběd. 

16. Zastupitelstvo obce schvaluje účetní závěrku ZŠ 
a MŠ Nížkovice příspěvkové organizace za rok 2024. 

17. Zastupitelstvo obce schvaluje rozdělení HV takto: - 
převod zisku z  doplňkové činnosti do  rezervního 
fondu ve výši 0 Kč - převod zisku z hlavní činnosti 
do rezervního fondu ve výši 13.255,82 Kč 

18. Zastupitelstvo obce schvaluje plán společných 
zařízení KPÚ Heršpice. 

19. Zastupitelstvo obce schvaluje financování ŽLaP, 
nákup nádob na tříděný odpad ve výši 1.166.098 Kč. 
20. Starosta obce schvaluje jmenování zástupce 
na  VH VAK Vyškov a  VH Respono starostu obce 
Dušana Horáka a  jako náhradníka paní Dagmar 
Mudrlovou.

19. zasedání ZO – 31. 3. 2025  
1. Zastupitelstvo obce bere na  vědomí zprávu 

o činnosti ZO od posledního veřejného zasedání. 
2. Zastupitelstvo obce schvaluje žádost o  pronájem 

sokolovny pro pořádání příměstského tábora, který 
organizuje Blanka Sahulová v termínu 14. 7. – 25. 7. 
2025, cena pronájmu 8 000 Kč, tj. 4.000 Kč/týden. 

3. Zastupitelstvo obce schvaluje žádost o  pronájem 
místnosti na OÚ Veronice Helískové na provozování 
pedikúry za  podmínek – úhrada energií, podíl 
na  úklidu společných prostor, doba pronájmu 
na  neurčito, výpovědní doba 3  měsíce, cena 
za  pronájem 8.000 Kč/rok, počátek pronájmu 1.  5. 
2025, první 3 měsíce osvobození od  nájmu, nájem 
účtován od 1.7.2025. 

4. Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu mezi obcí 
Nížkovice a Rostěnicemi, a.s., o zřízení VB Rostěnice 
– trafostanice na  pozemku parc. č. 1366/15, cena 
za zřízení VB je 5 000 Kč. 

5. Zastupitelstvo obce schvaluje výsledek VŘ MEK 
obce Nížkovice, kdy dodavatelem bude společnost 
Enerdesign, s.r.o., Na  Srážku 2071/8, Modřany, 
143 00 Praha 4, IČ: 19694415 s cenou 392.500 Kč bez 
DPH. Zastupitelstvo obce pověřuje starostu obce 
k podpisu smlouvy o dílo s vybranou společností.

20. zasedání ZO – 28. 4. 2025  
1. Zastupitelstvo obce Nížkovice schvaluje Smlouvu 

o  zřízení věcného břemene mezi obcí Nížkovice 
a  EG. D, s.r.o. č.: PR-014330089574/001-ADS 
a pověřuje starostu obce k podpisu této smlouvy. 

2. Zastupitelstvo obce Nížkovice schvaluje Dodatek č.1 
k  veřejnoprávní smlouvě o  výkonu úkolů Městské 

Informace pro občany
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policie Slavkov u  Brna na  území obce Nížkovice 
a pověřuje starostu obce k podpisu tohoto dodatku. 

3. Zastupitelstvo obce Nížkovice schvaluje Plán 
odpisů ZŠ a MŠ Nížkovice na rok 2025.

4. Zastupitelstvo obce Nížkovice schvaluje RO 3/2025. 
5. Zastupitelstvo obce Nížkovice schvaluje Závěrečný 

účet obce Nížkovice za rok 2024 bez výhrad. 
6. Zastupitelstvo obce Nížkovice schvaluje Účetní 

závěrku obce Nížkovice za rok 2024.

21. zasedání ZO – 12. 5. 2025  
1. Zastupitelstvo obce Nížkovice schvaluje dodatek 

k  plánu společných zař ízení komplexních 
pozemkových úprav Nížkovice. 2. Zastupitelstvo 
obce Nížkovice schvaluje RO 4/2025

22. zasedání ZO – 2. 6. 2025  
1. Zastupitelstvo obce Nížkovice schvaluje dodavatele 

opravy kanalizace a  komunikace za  MŠ firmu 
Swietelski stavební s.r.o. za  cenu 1.872.129,50  Kč 
včetně s  DPH. Zároveň pověřuje starostu obce 
k podpisu smlouvy. 

2. Zastupitelstvo obce Nížkovice schvaluje pořízení 
změny ÚP Nížkovice, pověření starosty obce 
D u š a n a H o r á k a u r č e ným z a s t u p i t e l e m 
ke spolupráci s pořizovatelem při pořízení změny č. 
3 ÚP Nížkovice, dále schvaluje za zpracovatele Ing. 
Sohra, který zpracovával původní ÚP i obě změny.

Zpracovala Dagmar Mudrlová, DiS.

Vážení a milí spoluobčané. 
Už je asi tradicí, že nejvíce prostoru v  mém 

příspěvku věnuji odpadům a  splaškové kanalizaci. Ne 
jinak tomu bude i nyní. 

Začnu splaškovou kanalizací. Jak jsem již informoval 
v minulém zpravodaji, starostové obcí Svazku Ligary 
se  souhlasem zastupitelstev rozhodli o  předání 
kanalizace a  čistírny odpadních vod do  majetku 
společnosti VAK Vyškov a.s. V současné době probíhají 
jednání, jak tento převod uskutečnit s  ohledem 
na  zákony České republiky. Bohužel realita nákladů 
finančních i  lidských je za  hranicí našich možností. 
Příští rok to bude deset let od  zahájení provozu 
kanalizace a  ČOV. Za  tu dobu obce neustále až 
do loňského roku provoz dotovali. V současné době již 
splácíme pouze půjčku na  výstavbu. Výnosy nám 
pokryjí pouze provoz, opravy, servis a  jednoho 
zaměstnance na ČOV. Opravy provádíme dodavatelsky. 
Nikde nejsou náklady starostů, kteří veškerou činnost 
vykonávají zdarma. Bude to znít nabubřele, ale já 
trávím nad vydáváním vyjádření ke  stavbám ve všech 
pěti obcích spoustu času, a to hlavně po večerech. Mimo 
zpracovávání a vydávání vyjádření jezdím na kontroly 
staveb v obcích Ligary, také stavby přebírám, vytyčuji 
naše sítě ve všech pěti obcích, zajišťuji kolaudaci našich 
sítí, zajišťuji aktualizaci dokumentů jako je provozní 
a  kanalizační řád, přebírám dokumentaci. Občas 
zajišťuji provoz čerpačky v  Nížkovicích, hodně 
výjimečně v okolních obcích. Takže můžu zodpovědně 
prohlásit, že já si oddechnu až Ligary předáme. Takže 
toliko informace o Ligarech. 

To, že do  kanalizace patří jenom splašky psát 
nebudu. Moc dobře to víte. Stejně na  to někteří naši 
spoluobčané kašlou. Ale to jenom svědčí o jejich mdlém 
rozumu. 

O odpadech píši na  jiném místě tohoto zpravodaje, 
takže toto téma nyní vynechám. 

Zmíním, že máme otevřené místo pro ukládání BIO 
odpadu, a to každou sobotu od 15 do 16 hodin. Provoz 
je zajištěn paní Janou Helískovou , a  to od  jara 
do  pozdního podzimu. Průběžně v  průběhu roku 
štěpkujeme, a  štěpku nabízíme občanům k  odběru 
zdarma. Stejně tak i nabízíme k odběru zeminu. Štěpka 
i  zemina je k  odběru u  cesty do  horního střediska 
Rostěnic. 

Určitě jste všichni zaznamenali, že na  jaře se hodně 
řešil zákaz pálení. Ano, zákon zakazuje pálení. Ale 
pálení kontaminovaného odpadu. Co to znamená? Že 
se  nesmí pálit mokré dřevo, jakákoliv tráva, jakékoliv 
listí. Na jiném místě píši něco podobného. 

Vážení spoluobčané, od  nás, od  úřadu dostáváte 
spoustu informací, nicméně toto nenahrazuje vaše 
povinnosti. Třeba při narození dítěte je vaší povinností 
dítě př ihlásit na  obecním úřadě . Př i změně 
na nemovitosti je vaší povinností tuto změnu nahlásit 
mimo jiné na obecním úřadě. Změnu na nemovitosti je 
vaší povinností také hlásit u  všech vašich dodavatelů 
služeb. Mezi dodavatele služeb patří i  provozovatel 
splaškové kanalizace Ligary. Je zajímavé, že 
u dodavatelů plynu či elektrické energie vás nenapadne 
toto neudě lat . Vím, že větš ina to bere jako 
samozřejmost, ale jsou mezi námi bohužel spoluobčané, 
kteří na své povinnosti … 

Mockrát jsem vás i  vyzýval, abychom k  sobě byli 
ohleduplnější. S  pochopením se  mé výzvy nesetkaly. 
Uvedu zde, co si myslím o spoluobčanech, kteří v neděli 
řežou na  cirkulárce, kteří v  neděli, nejlépe po  obědě 
sečou strojem zahradu. Ano, vy, kteří neberete ohled 
na  sousedy, na  ostatní spoluobčany, vy se  podívejte 
do zrcadla, a uvidíte tam křupana.

Váš Dušan Horák, toho času starosta obce

Slovo starosty
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Od vydání předešlého zpravodaje se  něco málo 
v naší obci událo, a tady je krátké shrnutí. 

Proběhly vepřové hody, také dětský karneval, 
tradiční ostatky s  ostatkovou zábavou, Vítání jara, 
vynášela se  Morana, proběhl rachot sv. Kunhuty, 
závodilo se na kolech v rámci Tour de Ligary, taky Tour 
de Nížina a  ještě v rámci poháru Drahanské vrchoviny, 
pálili se  čarodějnice, děti se  bavili i  na  dětském dnu. 
Akcí proběhlo spousta. Ovšem byly i plánované akce, 
které se  neuskutečnily. Jednou z  nich byla soutěž 
ve  vaření gulášů. Další neproběhlou akcí byl turnaj 
v  nohejbale. Původní termín nám zrušil déšť a  v 
náhradním termínu se sešly pouze dva týmy. 

Pokračuje příprava projektové dokumentace pro 
stavbu Svazkové školy ve Slavkově. Zastupitelstvo obce 
schválilo aktualizovaný plán společných zařízení, zde 
se jedná o dokončení komplexních pozemkových úprav 
v katastru naší obce. Vy, kteří autem jezdíte směr Kyjov, 
tak jste jistě netrpělivě čekali, kdy budou v  provozu 
kamery na  silnici I/54. Od 10.  června je kamerový 
systém v plném provozu, tak nohu z plynu a opatrně. 

V  průběhu prázdnin proběhne výměna potrubí 
zatrubněného potoka za  mateřskou školou. Stávající 
potrubí je na  dvou místech částečně zborcené, proto 
se  i  propadl asfalt na  hřišti za  školkou. V  rámci této 
výměny potrubí se bude kompletně obnovovat i živičný 
(asfaltový) kryt víceúčelové plochy (hřiště). Hody již 

budou na novém povrchu. 
O  prázdninách proběhne další část rekonstrukce 

v mateřské škole. Tentokrát se bude v patře odstraňovat 
staré obložení na chodbě, měnit dveře vstupu do 2.NP 
i dveře na půdu. A budou se natahovat na chodbě nové 
omítky. 

V  základní škole proběhl zápis dětí do  prvního 
ročníku, prvňáčků budeme mít 16. Zápis dětí proběhl 
i v mateřské škole. Kapacita v MŠ je naplněna na 100 % 
s tím, že všechny děti, které máme povinnost přijmout, 
jsme přijali. 

Mějte se fajn a něco pro to dělejte 
Váš Dušan Horák, toho času starosta obce

Informace z obce

Jak jistě všichni víte, od začátku tohoto roku se váží 
veškerý komunální odpad. A začátkem roku 2026 vám 
budou vystaveny faktury za  produkci tohoto odpadu. 
V  současné době probíhá zprovoznění přístupů 
do  aplikace „MotivátorX“. Tato aplikace umožňuje 
domácnostem nahlížet na svou produkci odpadů. 

Co se  týká odpadů, apeluji na  ty z vás, kteří nejste 
přihlášeni k  pobytu tam, kde bydlíte. Zbytečně 
se budete divit, kolik budete následně platit za odpad. 
Vážení spoluobčané, vaší povinností je přihlásit 
se k pobytu tam, kde bydlíte. Vaší povinností je hlásit 
změny na nemovitosti. Prosím zamyslete se nad tím, co 
tady píši. Předejdete následným nepříjemným situacím. 
Nevím, jak jinak vám sdělit, že máte vůči nám, to jest 
úřadu a také státní správě povinnosti. 

K  samotnému vážení nádob (popelnic). Vážení 
probíhá tak, že při zvedání nádoby k výsypu je nádoba 
zvážena plná. Při pohybu zvedacího ramene směrem 
dolů je nádoba znovu zvážena, tentokráte, ale prázdná. 
Výsledný rozdíl mezi plnou a prázdnou nádobou je její 
obsah. 

Na sociálních sítích se rozmohl takový fenomén, a to, 
že se šíří polopravdy o vážení a systému vážení. Vozidla 
společnosti Respono, které mají nainstalovány váhy jsou 
automaticky kontrolována každý měsíc. Kalibrace je 
předepsána výrobcem a legislativou jednou za dva roky. 

Nicméně kalibrace probíhá jednou za  rok. V  případě 
jakýchkoliv pochybností se  váhy kontrolují okamžitě. 
Není tedy na místě zpochybňovat uváděné váhy. 

Opravdu je potřeba se  zamyslet nad mírou svého 
třídění. Jsou mezi námi domácnosti v počtu čtyř členů, 
kteří vyváží nádobu jednou za  měsíc i  méně. 
A  samozřejmě jsou mezi námi domácnosti, kterým 
nestačí jedna 240  l  nádoba s  vývozem jednou za  dva 
týdny. Na  konci prázdnin budeme chtít distribuovat 
nádoby na tříděný odpad do všech domácností. S tímto 
bude spojen i  interval svozu nádob. Komunální odpad 
se bude svážet jednou za měsíc. A bude s  tím spojeno 
i  snížení počtu nádob na  tříděný odpad na  sběrných 
místech. 

Na skutečnosti, které nastanou na  podzim 
upozorňujeme již dlouho, a nyní je na nás producentech 
odpadu (tedy všech občanů obce), jak s tímto naložíme. 
Kdo třídí zodpovědně, problém mít nebude. Kdo to 
doposud neřešil a spoléhal, že to vyšumí, tak se bohužel 
mýlil. Od podzimu, zřejmě od  října se přejde na  svoz 
všech nádob na tříděný odpad z domácností.

 Mějte se fajn a něco pro to dělejte 
Váš Dušan Horák, toho času starosta obce

Odpady a poplatky

ÚŘEDNÍ HODINY OÚ 

Pondělí 8:00 - 12:00 13:00 - 17:00
Úterý    8:00 - 12:00 13:00 - 15:00
Středa 8:00 - 12:00 13:00 - 17:00
Čtvrtek zavřeno
Pátek    8:00 - 12:00 13:00 - 14:00
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Společnost BC Logia, a.s. ve  spolupráci s obcí Nížkovice spouští od  tohoto týdne evidenční systém MotivátorX, 
který umožní občanům sledovat produkci směsného odpadu na úrovni domácností.

Co MotivátorX přináší? 
Každý hlavní plátce za domácnost získá přístup do odpadového účtu občana (přístup získá pouze jeden plátce 

v domácnosti), kde najde přehled o svých nádobách, termínech svozů a množství vyprodukovaného odpadu. Tento 
nástroj napomáhá větší transparentnosti a motivaci ke snižování produkce odpadu.

Jak se zapojit? 
Zájemci (pouze jeden zástupce domácnosti) zašlou e-mail se  svým jménem,  kontaktní e-mailovou adresou 

a telefonním číslem na obecní úřad Nížkovice: podatelna@nizkovice.cz
Na jednu mailovou adresu (uživatelské jméno) je možno přihlásit pouze jednu domácnost.
Po zaevidování na obci Vám přijde odpověď na mail a bude možné se přihlásit do systému na následující adrese:       

https://nizkovice.vytridis-usetris.cz

Postup registrace a užívání systému: 
1) Vyplnění e-mailové adresy zaslané na obecní úřad, zvolení hesla, zapamatování hesla

2) V záložce „PROVEDENÉ SVOZY ODPADŮ“ je přehled všech svozů za letošní rok. Je vhodné občas zkontrolovat 
svozy a v případě nesrovnalostí zaslat e-mail na: podatelna@nizkovice.cz. Stížnosti až na konci roku nebude možné 
zpětně zkontrolovat.

3) V  záložce „PLATBY“ je uveden aktuální poplatek (ke  dni nahlížení do  systému) na  jednoho občana 
z domácnosti. Tento poplatek se bude průběžně zvyšovat dle skutečné vyvezené hmotnosti. Pokud na konci roku 
bude tato částka nižší než 504 Kč, bude jeden člen domácnosti platit toto minimum, tedy 504 Kč.

Aplikace MotivátorX
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První svaté přijímání v Nížkovicích
Dne 25.  května 2025 jsme v  kostele sv. Kunhuty 

v  Nížkovicích prožili nevšední slavnost prvního 
svatého přijímání. Tohoto dne osm dětí z naší farnosti 
poprvé přijalo Pána Ježíše do  svého srdce. Slavnost 
celebroval slavkovský děkan otec Jiří Janoušek 
za přítomnosti rodičů, sourozenců, příbuzných z blízka 
i daleka, farníků a zástupců školy a obce. 

Děti se připravovaly na tento svůj velký den tři roky 
a  velmi se  těšily. Prožily ho důstojně a  krásně. 
Do  kostela vstoupily s  čistým srdcem, v  krásných 
šatech, doprovázeny svými rodiči, kteří jim na začátku 
mše svaté požehnali. Po  promluvě kněze děti 
zapalovaly své křestní svíce od  paškálu, potom 
se  zřekly zlého ducha a  vyznaly svou víru 
v Trojjediného Boha. Následně se zavázaly, že se budou 
snažit rozvíjet své přátelství s Pánem Ježíšem. 

Celou tuto slavnost doprovázel hudební doprovod, 
jak z Nížkovic, tak ze Slavkova. Na kůru zněly varhany 
a dole klávesy, kytary, ukulele, a zpěv, které nám ještě 
dlouho budou znít v  uších a  v srdcích. Hudba 
a  radostný zpěv přispěly k  prožití této nádherné 
a tajuplné eucharistické události. 

Slavnost bude mít své pokračování v každodenním 
životě těchto osmi dětí. Od  této chvíle na  všechno už 
budou vždy dva: ony a  Ježíš, kterého přijaly, 
a na kterého se budou moci vždy spolehnout. 

Na závěr zaznělo z úst jedné maminky, zástupkyně 
rodičů , poděkování řeholní sestře katechetce 
za  přípravu dětí. Poděkovala též otci Jiřímu za  tuto 
slavnost. Řekla: „Děkujeme Vám za  duchovní 
doprovázení. Vaše myšlenky jsou srdečné a  blízké. 
Děkujeme, že jste tu s námi byl a že ukazujete, že víra je 
radost a přátelství.“ 

Chtěla bych jménem otce děkana Jiřího Janouška 
i  jménem svým poděkovat Vám, rodičům, za to, že jste 
své děti přivedli až k tomuto dni a přeji Vám, abyste je 
nadále vedli cestou dobra a křesťanské víry. Těším se na 
setkání s vašimi dětmi při výuce náboženství v novém 
školním roce. 

Děkuji také vedení školy za  dobrou spolupráci, 
rodinnou atmosféru, vstřícnost a otevřenost pro výuku 
náboženství. 

Sestra Gregorie, katechetka
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Narodili se:
Patrik Kousek

Zemřeli:
Antonie Partyková
Vlastimil Levíček

Vojtěch Ragas
Jan Oslík

Vlastislava Matušů
Karel Novotný

Místní knihovna
Místní knihovna Místní knihovna Nížkovice 

ve  spolupráci s  Obcí Nížkovice uspořádala pro 
veřejnost v 1. pololetí 2025 tyto akce: 

6.2.2025  se uskutečnila přednáška „Japonsko očima 
turisty“ – přednášela Ing. Kamila Kuchtová 

6.5.2025 jsme vyslechli přednášku „Pověsti a příběhy 
z Vyškovska“ – přednášel spisovatel Josef Špidla 

1.6.2025  se  konal v  obci „Den dětí“. Na  jeho 
uspořádání se  s  ostatními organizacemi spolupodílela 
i místní knihovna.

Akce Klubu seniorů:  
6.3.2025 se seniorky sešly v místní hospůdce oslavit 

MDŽ 
17.5.2025 navštívily divadelní představení „Mamma 

Mia!“ na  hudební scéně Městského divadla Brno. 
Výkony herců a  písničky skupiny ABBA uchvátily 
všechny diváky. Seniorky se  zúčastnily rovněž obou 

přednášek, k teré pořádala místní knihovna 
ve spolupráci s Obcí.

Akce pro děti:  
3.3.2025  byla vyhlášena Knižní výzva pro čtenáře 

ve  věku do 14  let (včetně) registrované v  knihovně 
Nížkovice. V  období od 3.3.2025 do 1.12.2025  musí 
přečíst 5 knih podle zadaných kritérií. 

20.3.2025  se  uskutečnila akce „V  knihovně čteme 
dětem“. Paní učitelka Blanka Sahulová četla dětem 
pohádku „Beruška Vladěnka“ z  knihy Evy Horákové 
Pohádky pro všední den. Děti si potom za  pomoci 
rodičů vyrobily list s  beruškou, která se  pohybovala 
pomocí provázku po listu. 

21.3.2025 navštívili předškoláci z  MŠ knihovnu. 
Dozvěděli se něco o uspořádání knih v knihovně a jak si 
mohou knihy půjčovat včetně praktické ukázky. 

3.4.2025 do knihovny v  rámci akce „Březen – měsíc 
čtenářů“ zavítaly i  děti z  malého oddělení MŠ. Paní 

učitelka Sahulová jim předčítala 
z  knihy o  semínku a  děti pak 
kreslily semínko a  rostlinu, 
která by z  něho vyrostla. Jejich 
obrázky j im pak nalepi la 
do  připraveného čtenářského 
průkazu. Nakonec od  paní 
knihovnice dostaly do  průkazu 
razítko knihovny. 

Paní knihovnice každé úterý 
navštěvuje MŠ a  čte dětem 
pohádku před spaním. Jednou 
měsíčně se  také koná návštěva 
družiny v  knihovně. Program 
a  témata si připravuje paní 
u č i t e l k a M a l á čo v á . Ž á c i 
zaregistrovaní v  knihovně si 
mohou také půjčit knihy domů.

Jaroslava Helísková, 
knihovnice

Školní družina v knihovně

Kronika obce
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V naší škole tam to žije!
Mimo běžné povinnosti ve  školních lavicích 

zažíváme i  mnoho různorodých aktivit, které výuku 
zpestřují. Mimo projektové dny ve  třídách pořádáme 
i  akce otevřené pro veřejnost a  jednou takovou byly 
hned na  počátku jara dílničky spojené s  řemeslným 
jarmarkem. Pod dohledem zručných řemeslníků 
z Heršpic, Vážan nad Litavou, 
Křenovic, Nížkovic a  košíkáře 
od  Zlína si mohly děti vyrobit 
krásné výrobky a  zakoupit si 
různé jarní dekorace. 
Školní parlament si pro své 

spolužáky připravil v  průběhu 
druhého pololetí hned několik 
akcí. Nejprve to byla párty 
na  oslavu nového roku, poté 
plyšákový den a v červnu akce 
největší, o  které se  zmíním 
v samostatném příspěvku. 

V  r á m c i p r e v e n c e 
bezpečného chování proběhly 
p r o žá k y t ř i s a m o s t a t n é 
přednášky zástupců policie, 
hasičů i záchranné služby. Pro lepší klima ve třídě mezi 
spolužáky a  kamarády proběhly na  naší škole 
preventivní programy společnosti HOPE4Kids z.s., 
zaměřené na  rozvoj pozitivních vztahů a  podporu 
duševní pohody dětí. 

Pod záštitou školní jídelny jsme dvakrát ochutnali 
v rámci programu Ovoce do škol různé mléčné výrobky 
a exotické ovoce. 
Žáci 4. a 5. ročníku se vypravili do Brna prozkoumat 

zákoutí a  postavy brněnských pověstí, o  kterých četli 
v  březnu v hodinách čtení. Prvňáci prožili jedno jarní 
dopoledne na  naší školní zahradě, kam zavítali 
odborníci z  řad botaniků, zoologů a  ekologů 

z Přírodovědecké fakulty MUNI z pracoviště ENVIROP, 
které se  zaměřuje na management, ochranu a  obnovu 
významných a  ohrožených přírodních biotopů 
v  Jihomoravském kraji a  přilehlých oblastech. Školní 
zahradu udržujeme s  žáky v  rámci hodin pracovních 
činností. Připravili jsme záhonky, na  kterých jsme si 

vypěstovali ředkvičky ke  školní svačině a  kde 
v současné době dozrávají jahody a hrášek. Na zahradě 
jsme rovněž oslavili projektovým dopolednem Den 
Země. Druháčci a  třeťáčci se  v  rámci hodin českého 
jazyka vrátili do  doby minulé a  společně se  ponořili 
do  tématu „Život lidí dříve a  dnes“, objevovali, 
srovnávali a  tvořili. Další měsíc pak zkoumali látky 
a  jejich vlastnosti a  koncem dubna se  vypravili 
na  dobrodružnou výpravu do  tajemného lesa, kde je 
čekalo čarodějnické učení. Prvňáčci si vytvořili knihu 
pohádek a  knihu o  zvířátkách, kterou pak 
odprezentovali ve své třídě mateřáčkům. 

Hojně v  naší škole využíváme nabídky programů 
z MAP IV rozvoje vzdělávání na Slavkovsku. V dubnu 
se  žáci 4.  a 5.  ročníku zúčastnili speciálního 
dvouhodinového bloku s názvem Spring Into English, 
který byl zaměřen na  hravé procvičování angličtiny 
a  objevování velikonočních tradic z  různých koutů 
světa. Jedna z dalších aktivit pro školy nabízená MAP 
byla pojmenována: Exkurze s matematikou Poznáváme 
Slavkov u Brna. Své matematické vědomosti a  logické 
uvažování si žáci 3. – 5.  ročníku prověřili v  další 
matematické soutěži Počítáme s  papoušky. Několik 
žáků naší školy splnilo čtenářskou výzvu SUPERčtenář 
Slavkovska. 

Konec května a  měsíc červen byl doslova nabitý 
akcemi. V  pátek 23.  5. jsme se  vypravili pěšky 
do  sousedních Heršpic, abychom zde poprvé poměřili 
síly ve  čtyřech atletických disciplínách s  žáky Heršpic 
a  Kobeřic. Nutno podotknout, že naši žáci kralovali 
na  předních místech hned v  několika disciplínách 

Výlet s LILA v Otnicích

Výlet v Permonium

Základní a mateřská škola
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a kategoriích. Nejdůležitější ovšem bylo navázání 
spolupráce s okolními školami. 

Nakonec jiný, než bylo původně plánováno, 
ale přesto velmi příjemný byl květnový výlet 
s Liláčky. Prožili jsme spolu pohodové dopoledne 
u  rybníku v  Otnicích zakončené opékáním 
špekáčků. 

Tři žáci pátého ročníku představili své 
závěrečné práce 18.6. Témata byla Robotika, 
Strážce ztracených měst a B – Fresh. Posluchači 
z  ostatních ročníků se  tak dozvěděli o  zálibách 
svých starších spolužáků. 

Ztracený permoník a  tajemství strašidelné 
věže a Magic permon jsou názvy her, které si žáci 
užili na netradičním výletu plném dobrodružství, 
spolupráce i  ponaučení. Hry probíhaly v  celém 
parku a v těžní věži – kulturní památce bývalého 
dolu KUKLA v Oslavanech u Brna. 

V  květnu jsme znova po  roce vytáhli plavky 
a  ručníky a  začali jsme plavat ve  vyškovském bazénu 
pod vedením instruktorů a  instruktorek plavecké školy 
Tempo paní Lenky Vanderkové. Předposlední den 
školního roku proběhla závěrečná pátá lekce. 

A  je tu den vysvědčení – dokument, který 
zaznamenává pokroky a  výsledky žáka v  oblasti 
vzdělávání. Tak nějak oficiálně bychom mohli 
vysvědčení definovat. Na  internetu jsem četla 
příspěvek, že známky na  vysvědčení nic nevypovídají 
o  tom, zda bude – nebude dítě v  budoucnu šťastné 

a úspěšné a nevypovídají o  tom, jaké dítě opravdu je. 
S  tím se  dá souhlasit. Zároveň je to ale jakási vizitka 
dítěte za  uplynulý rok, jeho práce a  úsilí, příprav, 
aktivity, zvládání určitých kompetencí přiměřené jeho 
věku. Něco, na čem se dá stavět – co se dařilo a na čem 
se dá pracovat, aby se to příště povedlo lépe. 

Přejeme všem dětem, aby si užily prázdniny podle 
svých přání , odpoč inuly s i , zaž i ly spoustu 
dobrodružství. Rodičům přejeme mnoho společných 
zážitků se  svými dětmi a  děkujeme za  jejich přízeň 
a vstřícnou spolupráci při společných aktivitách.

Dagmar Mudrlová

Prvňáci na programu Envirop

Sněžka se podařila vyběhnout 5x
„Správně vidíme jen srdcem. Co je důležité, je očím 

neviditelné.“ Antonie de Saint – Exupéry. 
Tím, čím většinou končíme, tentokrát začnu. 

Mnohonásobným DĚKUJI. Děkuji členkám našeho 
školního parlamentu, že svůj podzimní nápad dotáhly 

do vítězného konce. Děkuji každému, kdo jim pomohl 
jejich cíl naplnit. A s velkou vděčností děkuji všem, kdo 
v  úterý 10.  června přišel na  akci „Vyběhni Sněžku“ 
a  podpořil tím nevidomou slečnu Niky. Díky 154 
zaregistrovaných běžců se  vybralo neskutečných 
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Školní družina
V lednu jsme s dětmi rozvěsili v Nížkovicích kromě 

dřevěných krmítek i  jedlá krmítka pro ptactvo. Tu 
trochu sněhu, která napadla, jsme okamžitě využili 
a  děti celé odpoledne bobovali na  školní zahradě. 
V  zimě častěji zůstáváme v  místnosti družiny, kde 
vytváříme, malujeme, hrajeme společenské, stolní 
a  deskové hry, prostor děti mají i  na  hry podle své 
fantazie. Koncem zimy pak připravujeme přísady. Letos 
to je pár dýní, které nyní rostou na  záhonku školní 

zahrady. Jednou za měsíc navštívíme obecní knihovnu 
v Nížkovicích. Někteří čtenáři se  zapojili do  čtenářské 
výzvy. 

S  paní Weisgärberovou z Vojenských lesů Plumlov 
jsme strávili dvě dubnová odpoledne v  lese nad 
bývalým koupalištěm. Přijela s výukovým programem 
pro děti – poznávání rostlin, seznámení se  životem 
stromů, prací v lese, troubení na lesnici/lesní roh, což si 
všichni mohli vyzkoušet. 

10  450  Kč, které si za  Niky převzala její sestra Eva 
s dcerou Eliškou a s tatínkem. Podpořit Niky mohli lidé 
i  koupí jejich vlastnoručně vyrobených výrobků 
z korálků, které vznikají v malé dílničce v Křenovicích. 

Někdy odevzdáváme svoje přání s důvěrou, že o ně 
bude dobře postaráno. Necháváme věci a život plynout 
a  věříme. My jsme věřili, a  proto byla naše přání 
vyslyšena. Přáli jsme si, aby přišlo dost lidí a přišla jich 
spousta – od  těch nejmenších, přes rodiče, sportovce, 
hasiče, až po babičky a dědečky. Chtěli jsme vyběhnout 
Sněžku a  vyběhli ji pětkrát! Chtěli jsme předat nějaký 
výtěžek a  částka, která se  vybrala, předčila naše 
očekávání. 

Děkujeme MAPu (projekt MAP IV rozvoje 
vzdělávání v ORP Slavkov u Brna) a Jitce Schovancové, 
bez jejichž listopadové výzvy by tato akce nevznikla. 
Rovněž MAPu děkujeme za finanční podporu. 

Bylo to krásné odpoledne. Slovy jedné žákyně – „Byl 
to den, který mi připomínal dobro, snahu, úctu, lásku, 
výzvu a krásu.“

Dagmar Mudrlová

Korálkování s Niky

Školní družina na Jalovém dvoře
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V  květnu přijeli myslivci z  Českomoravské 
myslivecké jednoty – paní Nováková, paní Tamášová 
a pan Mrázek. Představili myslivost v celé její pestrosti 
– od  troubení na  lesnici, přes rozdíly na  paroží 
po využití mysliveckých psů. Největším zážitkem byla 
ukázka výcviku psů – děti mohly schovávat hračky 
po zahradě a psi je hledali. 

Velice zajímavá a milá byla návštěva slečny Niky, její 
sestry paní Evy a  neteří. Slečna Niky za  námi přijela, 

aby nám přiblížila svět nevidomých lidí. Ukázala 
dětem, jak vypadá slabikář, omalovánky, psací stroj. 
Vysvětlila, jak navléká korálky. Každé dítě si pod 
vedením slečny Niky vyrobilo z korálků berušku. Děti 
napjatě poslouchaly a  se  zájmem si předměty 
a pomůcky pro nevidomé lidi zkoušely. 

Některé děti ze  školní družiny využily možnost jít 
na  výlet na  Jalový dvůr. Po  cestě plnily úkoly, 
pozorovaly chrobáky, poměřovaly listy lopuchů, 

pohladily si roháče. 
Při pozorování zvířat 
v  ohradách Jalového 
dvora nás poučily 
d ě t i , k t e r é z d e 
navštěvují kroužky, 
o  j m é n e c h 
a  příbuznosti koní 
a  oslů. Po  svačince 
se děti rozeběhly najít 
P O K L A D . 
P o  p r o t a ž e n í 
na  průlezkách jsme 
vyrazili na  zpáteční 
cestu.

Anna Maláčová

Myslivci z ČMJ na školní zahradě

Akce v Mateřské škole
Již v únoru nám týdenní téma Masopust zpříjemnila 

návštěva dětí a  tet z domova LILA. Dopoledne prožily 
děti s tetami hrou a tvořením v centrech aktivit společně 
s dětmi z I. třídy a zpěvem oblíbených písniček. Pobyt si 
všechny děti vždy velmi užijí. 

I  v novém roce pokračujeme ve  spolupráci s MAP 
Slavkovsko a  proto k  nám v  únoru opět zavítal pan 
Hrozek s  workshopem Kladívko a  hřebíček. Motýlci 
a  kuklínci si zatloukáním hřebíků do  dřevěného 
hranolu vyrobily obrázek motýlka. 

V  květnu dětem pan Hrozek s  paní Schořovou 
z  MAP Slavkovsko, přivezli příběh hajného Robátka 
a  interaktivní formou přiblížili práci myslivce, např.co 
dělat, když děti najdou zraněná zvířátka. 

Při příležitosti měsíce knihy, děti navštívily místní 
knihovnu. Paní knihovnice je seznámila s  organizací 
půjčování knih a  s chováním v knihovně Přečetli jsme 
dětem knihu Ó vajíčko a děti nakreslily obrázek k ději 
př íběhu. Vypů jč i l i j sme s i knížku do  školy 
a  se  čtenářským průkazem se  seznámili, jak se  kniha 
zapisuje 

S programem o bezpečnosti k nám zavítali postupně 
hasiči, paní ze záchranky a policisté. Děti se dozvěděly, 
co mají dělat v  nebezpečných situacích. Jak chránit 

zdraví svoje i  svých kamarádů. Mohly si vyzkoušet 
hasičskou i  policejní výstroj a  porovnat vybavení pro 
výjezdy dopravní a k požáru. Seznámily se s pokyny při 
telefonickém hlášení události: co se stalo, kde se to stalo 
a  kdo volá a  důležitá telefonní čísla: 150 – hadice, 
rybníček, 155 – vozíček, 158 – pouta, 112 – vše. 

Návštěva paní záchranářky
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Studenti MU dětem připravili 
na  školní zahradě, v  rámci Enviro 
p r o g r a m u , s t a n o v i š t ě 
s poznáváním rostlin, volně žijících 
zvířat a hmyzu v naší přírodě. Děti 
měly možnost se seznámit s živými 
pulci, hmyzem zalitým do epoxidu, 
živými rostlinami. 

Po úspěšném absolvování 
z á p i s u d o  Z Š č e k a l a 
na  předškoláky odměna. Paní 
ředitelka všem předala pozvánku 
do  Písmenkové cukrárny. Děti 
přivítala v  cukrárně paní ředitelka 
s  panem starostou a  „Beruška“, 
která každému nabídla sladkou 
odměnu. Na  stolech měly děti 
př ichystané malé dárečky – 
motýlky z  ubrousků a  zalaminované kartičky 
s počátečním písmenem svého jména. 

S  dětmi jsme vyjely do  Vyškova na  divadelní 
představení „Včelí medvídci“ a  do  Slavkova u  Brna 
na  den otevřených dveří v ACHP Rostěnice, a.s. Děti 
mohly vidět zemědělské plodiny a stroje a hospodářská 

zvířata. Pro všechny bylo připraveno občerstvení 
a drobné dárečky. 

Poslední červnový týden jsme vyjeli na  dětmi 
vybraný výlet do  ZOO Olomouc. Dětem se  líbila 
červená panda, žirafy, krmení koz, vláček, černá puma 
a hadi. Počasí nám přálo a všichni jsme si to užili. 

Další akce v  MŠ: Lekce plavání 
s  p l a v e c k o u š k o l o u T e m p o 
v  Bučovicích, kroužek Motýlek pro 
předškoláčky, pasování předškoláků 
na  školáky a  loučení s  pá ťáky, 
Centrování pro rodiče a  předškoláky, 
Sférické kino, Balónkový den pro 
rodinu, Myslivecké odpoledne na školní 
zahradě, Projekt recyklohraní, Projekt 
Se  sokolem do  života, přání seniorkám 
k MDŽ a jarní stezka na školní zahradě. 

Děkujeme všem rodičům za podporu, 
důvěru, zájem a  spolupráci, díky které 
se  nám dobře pracovalo a  přejeme 
krásné léto. 

Olga Dopitová, 
Kája Michálková

Plavání v Bučovicích

Výlet v ZOO Olomouc

Pasování předškoláků
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Vepřové hody
Čtvrtou únorovou sobotu jsme mohli opět ochutnat 

zabijačkové dobroty. V tuto sobotu proběhly již tradiční 
vepřové hody neboli zabijačka. Jako každý rok i  letos 

jsme se  snažili výrobky vyrobit tak, aby vám chutnali. 
A dle reakcí se nám to povedlo. Znovu se  sešlo velké 
množství zájemců o  tradiční výrobky jako jsou jelita, 
jitrnice, tlačenka, škvarky, sádlo, ale i vařený podbradek 
a  samozřejmě zabijačková polévka. Samozřejmostí je 
i  nabídka něčeho ostřejšího a  také sladkého. Dlouhá 
fronta, diskuse nad výrobky a samozřejmě ochutnávání, 
to vše již neodmyslitelně k této akci patří. 

Všechno za přispění týmu lidí, kteří neváhají si vzít 
dovolenou a výrobky pro vás v pátek připravit. Další 
mí kamarádi a  přátelé přichází na  pomoc v  sobotu 
s  prodejem a  úklidem. Všem moc a moc děkuji. Bez 
těchto srdcařů by vepřové hody nikdy nebyly. Nebudu 
nikoho jmenovat, určitě bych na někoho zapomněl, a to 
si nikdo nezaslouží. Všechny jste potkali v  průběhu 
pátku a soboty u kotlů a řeznických pultů. 

Dušan Horák, toho času starosta obce

Vítání jara
Jako obvykle, v  tradičním termínu, první sobotu 

po  prvním jarním dni, jsme důstojně oslavili příchod 
jara. Po silném a úspěšném loňském ročníku, kdy jsme 
k  zaplněným lavicím nestačili nosit židle a  stejně 
se  nakonec na  všechny diváky nedostalo a  někteří 
museli postávat podél zdí, se letos všichni vešli akorát. 
Pro jistotu jsme ale i letos židle nanosili. 

Ve voňavém večeru se 22.  března konal již 
jubilejní pětadvacátý ročník folkového koncertu 
VÍTÁNÍ JARA 2025 v  sokolovně v  Nížkovicích, 
který opět s přáteli připravil a své hudební přátele 
pozval Slávek Janoušek. Je nutné konstatovat, že 
zájem o vystoupení byl ze strany muzikantů, kapel 
i písničkářů, značně vysoký a bylo těžké všechny ty 
nabídky odmítat. Z toho plyne, že akce už za roky 
trvání získala velké renomé. Celým večerem 
provázeli moderátoři Slávek Janoušek a  Franta 
Urbanec. 

Program zahájila kobeřická skupina Bokomara 
s Lubošem Javůrkem. Pozvání dostali po pěti letech 
a  nutno konstatovat, že předvedli velmi dobrý 
profesionální výkon a  že současná sestava je 
muzikantsky opět na  vysoké úrovni. Ozdobou jsou 
hlasy obou zpěvaček – Míši Riesnerové a  Báry 
Sapákové. Z  úplně jiného světa byl písničkář Monty, 
který publikum opravdu rozjel. Měl den. Zahrál starší 
i nové písně chystané na nové CD. Následovali domácí 
hostitelé Slávek Janoušek a Kapela. Z  jeviště šla silná 
energie a  jak účinkující, tak diváci si vystoupení 
evidentně užívali. Podle osobních vyjádření mnohých 
diváků je písně velice emotivně zasáhly. 

Vyvrcholením večera byl po přestávce hodinu a půl 
trvající set skupiny Nezmaři z  Českých Budějovic, 
legendy české folk a  country scény. Velmi výrazně si 
s Nezmary zazpívalo i publikum, protože jejich písně 
téměř kompletně znalo. Vytvořila se  tak neskutečně 
p ř í j emná a tmosféra a  ve  společném zpěvu 

se pokračovalo až do úplného finále. 
Byl to letos úžasný večer, což zaznívalo 

v pochvalách odcházejících diváků. Opravdová pohoda 
a krásná pozitivní nálada, což v dnešní složité době je 
opravdová deviza. Takže se můžeme těšit, že písničkář 
Slávek Janoušek a  Franta Urbanec budou uvádět i 
26. ročník akce, který vychází přesně na 21. 3. 2026. Tak 
ať je ten rok úspěšný!

Slávek Janoušek

Společenské a sportovní události
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Ostatky
Letos byly ostatky výjimečné, protože se  slavilo 

jejich 30. výročí. Vesmír nám přál a  seslal nám krásné 
jarní teploty již na  začátku března, což všichni ocenili 
kromě medvěda, který to ale přesto zvládl na jedničku. 
Letošní účast masek byla opravdu hojná. Společně jsme 
poděkovali strécovi Chvatovi za mnohaletou organizaci 
ostatků. 

Po  tradičním průvodu následovala ostatková 
zábava, která byla zahájena průvodem masek 
s následným vyhodnocením těch nejlepších a předáním 
cen. Mohli jsme se setkat s přes noc vyrobenou maskou 
Máši, se kterou jako vždy exceloval šikovný Tom Gála, 
za  niž také dostal speciální cenu s  poděkováním 

za  originální po  domácku vyrobenou masku. Dále 
dorazilo policejní komando se  svými vězni, originální 
maska Tic Tac, dvojice La muerte, neporazitelný římský 
voják, Mrazík, praotec Čech a mnoho dalších. Všechny 
masky byly opravdu skvělé, ale na  plné čáře zvítězil 
Olda Novotný a  Jirka Jeřábek se  svou do  detailu 
promyšlenou vikingskou lodí a  slušivými kostýmy 
vikingů. 

V Nížkovicích jsou ostatky tradicí, do které se vždy 
ochotně zapojí mnoho lidí se  svými skvělými nápady, 
a  proto jsou ostatky zde tak velkolepé a  za  to jsme 
na Nížkovice hrdí. 

Policejní komando a spol.
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Jarní detektivní stezka 
Od 24.  3. do 9.  4. se  u  nás v  Nížkovicích začali 

objevovat malí i  velcí detektivové a  s mapou v  ruce 
procházeli obec a okolí. Kdo měl odvahu, zapojil se do 
jarní pátračky a  vysloužil si medaili malého detektiva 
a sladkou odměnu. 

Kvůli počasí se musela stezka prodlužovat na  dva 
týdny trvání, ale nakonec se  podařilo alespoň na  pár 
dnů přemluvit sluníčko a  účast byla hojná. Ne každý 

zvládl obejít všechny úkoly, ale všechny děti s rodiči si 
procházku se  zábavnými úkoly užili a  byli zase 
o kousek déle spolu, a to je přece to hlavní. 

Za kolektiv žen Blanka Sahulová 
a Michaela Kutrová

V  sobotu 5.dubna jsme se  sešli na už tradiční akci 
Ukliďme Nížkovice. Počasí nám tentokrát přálo a  byl 
teplý, slunečný den. Přestože se dobrovolných pracantů 
sešlo méně, než bylo v  minulých letech obvyklé, 
vytyčené úkoly se podařilo splnit. Uklidil se nepořádek 
kolem silnice k Heršpicím, podél silnice ke Kobeřicím, 
u  silnice ke  Křížku a  kolem bytovky „Bílý dům“ 
a  bývalého JZD a  také blízko cesty ke  koupališti. 
Sesbírané odpadky z  různých koutů vesnice svážel 
Jirka Vilam na  svém nablýskaném traktoru. Na vlečce 
měl občas naloženo více černých pasažérů než 
odpadkových pytlů, ale i rozvoz lidské síly na kritická 
místa je potřeba. 

Dále se  stihla porýt bylinková zahrádka na  školní 
zahradě a vyplet část záhonů u chodníku od obecního 
úřadu ke Křížku. 

Nejviditelnější změnou v  rámci tohoto dne prošel 
pás zeleně před Základní školou. Tento prostor vždy 
plnil trávník, který hlavně v  letních měsících těžce 
bojoval o  své přežití, což se  podepsalo na  jeho barvě 
i  hustotě. Trávníkovo dilema o  přežití ukončila 
myšlenka paní Kamencové, kterou do  reality převedli 

obecní zaměstnanci a pár dní předem jej strhli a zeminu 
poryly. Na  této ploše nyní vznikne smíšený trvalkový 
záhon se  štěrkovým povrchem, který bude odolnější 
proti suchu, bude vzhlednější, a  kromě kolemjdoucím 
bude dělat radosti i  včelkám, čmelákům a  motýlům. 

Zásluhu tímto připisuji zmíněné paní Kamencové, která 
věnovala volný čas výběru a  nákupu rostlin, jejich 
zasazení i následné péči. Šalvějím, šantám, levandulím, 
travinám a dalším tuto sobotu rozmístěným sazenicím 
bude ale nějakou dobu trvat, než se rozrostou a záhon 
svými tvary a barvami vyplní. Do  té doby bude třeba 
občas zarazit nenápadné šíření plevele. 

Po dokončení prací jsme se  sešli v  Hospůdce 
za školou k občerstvení chlazeným nápojem a ohřátým 
párkem. Dámám za  pultem patří jako vždy velké 
p o děk o v á n í , s t e j ně j a k o v še m d o r a z i v š í m 
spoluobčanům. A vy ostatní? Není třeba se  jeden den 
účastnit hromadné akce. Stačí jindy v  roce dodržovat, 
čemu nás maminky vychovávali – uklidit po  svém 
psovi výtvor usazený v  trávě nebo nedopalek či 
žvýkačku nehodit na zem. Děkujeme!

Petr Jeřábek

Ukliďme Nížkovice
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Vynášení Moreny
„Jaro, jaro, kde jsi? Voláme tě 

do  vsi“. Tak takové a  další 
podobné veršovánky a  písničky 
z n ě l y v  n e d ě l i 1 3 .  4 . 
po  Nížkovicích. Místní ženy 
a  děti společně vyháněly zimu 
ze  vsi a  zpátky zkusily přinést 
jaro. Krojovaný průvod vynesl 
velkou loutku Moreny na  kopec 
„ k  J ež í šk o v i “ , p a n í z i m ě 
na  odchod všichni zazpívali, 
a  společně Morenu upálili. 
A b y c h o m j a r o p ř i v í t a l i 
barvičkami a  zvesela, dět i 

p o m o h l y n a z d o b i t l é t e čk a 
pestrými mašličkami. A už průvod 
vedený děvčaty nesoucí barevné 
větvičky vyrazil zvesela přes obec 
až na fotbalové hřiště.

Zimu jsme vyhnali a  jaro 
přivítali do  vsi, a  na  zakončenou 
akce j sme opekl i špekáčky 
na  posilněnou. Doufejme, že tato 
krásná tradice u  nás zdomácní 
a budou následovat další úspěšné 
ročníky Moreny.

Za kolektiv Nížkovických žen, 
Blanka Sahulová, 
Michaela Kutrová

Rachot svaté Kunhuty
Vážení čtenáři,
v dubnu se  opět podařilo uspořádat hudební akci, 

která se  zaměřuje výhradně na  kapely hrající Tvrdou 
muziku. A  již tradičně se  během jednoho večera 

na  pódiu vystřídalo několik kapel a  jedna zvláště 
výjimečná. Letos k  nám přijela zahrát opravdová 
legenda – kapela MASTER, kterou založil roku 1983 
v  Chicagu, USA, Paul Speckmann. Skupina je 

považovaná za jednu z prvních deathmetalových 
kapel na  světě. Paula Speckmanna mohli 
návštěvníci potkat hned u  kasy, kde prodával 
předměty týkající se propagace své kapely, jako 
trička a  kšiltovky a  také hlavně CD nosiče 
s  nahrávkami hudby. Ochotně se  i  fotil 
s fanoušky.

Letos byl Rachot Legendární. Rád bych chtěl 
jménem celého pořadatelského týmu poděkovat 
panu starostovi Dušanovi a  paní hospodské 
Ireně a  také všem ostatním, co se  na přípravě 
akce podíleli. Přeji čtenářům, ať tento rok rychle 
uteče a  můžeme se  opět setkat na  dalším 
Rachotu v roce 2026. Děkujeme!

Roman Pavézka
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Napsali o nás: 
„Bombarďáci“ v Nížkovicích!
Vše, co pořadatelé první MTB „Vrchoviny“ 

avizovali, bylo splněno takřka do  puntíku! Včetně 
účasti dvou českých legend MTB sportu: olympijského 
vítěze Jaroslava Kulhavého a mnohonásobného Mistra 
ČR Pavla Boudného. Oba šli do  boje o  body 
v odpoledním startu kategorie Masters II a  i jinak byli 
v  průběhu bikového dne hodně činní: zvládli nejen 
hutnou autogramiádu, ale předávali dětem, a nakonec 
i dospělým medaile (společně s dalším nestorem české 
cyklistiky, s  Milanem Zikou) a  společných fotek 
s  přítomnými bylo bezpočet… Zkrátka dvě (+ jedna) 
parádní „třešničky na  dortu“ parádní „Vrchovinové“ 
premiéry!

Starty a  dojezdy prvních čtyř kategorií probíhaly 
v „centru dění“ – tj. v cílovém prostoru, starty zbylých 
kategorií se z prostorových důvodů odehrávaly na cca 
300  m  vzdálené startovací louce. První kolo těchto 

závodů bylo tedy zkrácené a bylo bráno jako zaváděcí. 
Tyto – z  hlediska organizace závodu – nutné 
skutečnosti, ale nedělali nikomu žádný problém…

Úplně prvním v í tězem 24 .  ročníku MTB 
„Vrchoviny“ je již nesmazatelně a  „na  věčné časy“ 
zapsán šikovný „odráželista“, čtyřletý Honza Horáček 
z  Brna, který s  jistotou porazil tři zbylé soupeře. 
Jedinou holčičkou na těchto bezpřevodových speciálech 
pak byla teprve tříletá Sarah Šmídová z  Jedovnic 
a vzhledem k  této skutečnosti startovali obě kategorie 
společně.

První razantní atak rajdrů z  regionu jsme 
zaznamenali hned v následném startu chlapců do 6 let. 
Kluků vyrazilo na 400  m  dlouhý okruh 10 a  mezi 
prvními šesti v  cíli jich bylo hned 5(!) Z  toho 4 
ze Slavkova a  jeden veskrze domácí borec z Nížkovice 
Lukáš Peňáz! Zvítězil Marek Kyjovský (Cyklo Kyjovský 
MTB Team), se  ztrátou 6 vteřin finišoval pro stříbro 
Mikuláš Jílek z  Brna a  bronz vyválčil Vojta Boudný 
ze  Slavkova. Jméno vítězky stejně mladých děvčat je 

Pohár Drahanské vrchoviny

Pálení čarodejnic
Tradiční akcí, která se  každoročně koná poslední 

dubnový den, je pálení čarodějnic. Ani letos tomu 
nebylo jinak – a  opět se  jednalo o  velmi povedené 
odpoledne plné zábavy, smíchu a  kouzel. Malé 
čarodějky a  čarodějové se  nejprve vydali v  průvodu 
obcí, během kterého si zazpívali a  zatančili. V  čele 
průvodu kráčeli kati nesoucí čarodějnici, kterou 
vyrobily děti v  rámci školní družiny. Po  příchodu 
na  fotbalové hřiště zazněla naposledy písnička „Pět 
ježibab“ – a pak už následoval samotný akt: čarodějnice 
byla slavnostně upálena.

Pro děti byl samozřejmě připraven také bohatý 
doprovodný program. Každé dítě při příchodu 
obdrželo hrací kartu a mohlo se vydat na čarodějnickou 

stezku, která vedla nad hřištěm. Na  samotném hřišti 
pak na ně čekala stanoviště s kouzelnickou tématikou – 
slalom na koštěti, poznávání bylinek k výrobě lektvarů, 
hádání obsahu kouzelných nádob nebo malování 
sádrové čarodějnice.

Po splnění všech úkolů děti vyluštily tajenku „malí 
čarodějové“, za  kterou si mohly vyzvednout medaili, 
drobnou odměnu a špekáček k opečení na ohni.

Děkujeme všem, kteří se na přípravě a průběhu této 
vydařené akce podíleli. Letos se na oslavu této krásné 
tradice slétlo téměř 90 malých čarodějek a čarodějů!

Martina Zavadilová
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Lilien Paliesková. A  skutečnost, že přijela do Nížkovic 
závodit ze  zahraničí ze  slovenského Půchova, dává 
letošní první MTB „Vrchovině“ sympatický , 
mezinárodní punc! Její starší brácha, osmiletý Emil 
Paliesek byl nejrychlejší v kategorii chlapců 7-8 let, kteří 
startovali už na  delším okruhu 900  m. O 16 vteřin 
dokázal porazit favorita Sebastiana Zítku (BT NMnM). 
Ve  stejné věkové kategorii dívek byla suverénně 
nejrychlejší nám z minulosti již dost dobře známá Linda 
Válková (Sportklub Střílky).

První třetinu závodu uzavřel první slavnostní 
ceremoniál, jehož klíčovými osobnostmi byli – 
samozřejmě kromě dekorovaných dětí – ředitel závodu 
Dušan Horák a  dva MTB „bombarďáci“ z  doby 
nedávné: Jaroslav Kulhavý s Pavlem Boudným. Tito tři 
především předávali dětem odměny za jejich příkladné 
závodní úsilí!

Následné starty kategorií 9-10  let ještě setrvali 
na  okruhu 900  m  s tím, že jak kluci, tak holky 
odkroužili dva okruhy. Matěj Skýba (SK Edie Team 
Vsetín) a Adéla Valášková (Aspire SCM). To jsou jména 
suverénních vítězů těchto věkových elévů. Startovní 
pole chlapců této věkové kategorie bylo ten den 
nepočetnější: na trať vyrazilo 18 mladých borců! Mladší 
žáci a  žákyně už startovali na „skoro“ velkém okruhu 
o distanci 2  600 m. Ale ani v  těchto dvou prestižních 
kategoriích jsme se  nedočkali napínavé bitvy 
o  prvenství… I  tyto kategorie měli svoje suverény: 
Šimona Groška (Cyklozákladna Otrokovice) a  Adélu 
Vodicovou (Cyklo Team MXM Hulín). Závod starších 
žáků měl jasného favorita v  Samuelu Zítkovi (BT 
NMnM), druhý dojel Filip Duroň (OCA). Podobně 
s  jistotou si vedla i  nejlepší starší žákyně, Ella 
Surovcová (Bike Pro Racing), druhá Veronika Šafářová 
(Nutrend Specialized SKR Racing).

Druhému, tradičnímu polednímu vyhlášení vítězů 
a  ceremoniálu ceremoniálu zároveň předcházela 
avizovaná autogramiáda Pavla Boudného a  Jaroslava 
Kulhavého. Zájemců o podpis bylo – jak-jinak – hojně. 

Invenci pořadatelů ještě vyzvednu v  souvislosti 
s  originálními medailemi pro vítěze, které byly také 
zcela v  jejich nápadité režii! Zkrátka: bravo Nížkovice, 
bravo Dušane!

Poslední startovní blok přišel logicky na  pořad 
se  zpožděním, závěrečné souboje „vypukly“ v  cca 
14.00  hodin. Lídrem ostře sledovaného závodu mužů 
ELITE byl zpočátku Viktor Klos (HSF System Cycling 
Team). V průběhu závodu se ale nezadržitelně posunul 
na  vedoucí pozici Tadeáš Zouhar (ACT leraK), třetí 
dorazil Roman Kubica (Ostra Multicraft Čeladná).

Kromě souboje mužů ELITE byl středem pozornosti 
všech samozřejmě i  závod kategorie Masters II 
s  Jaroslavem Kulhavým a  Pavlem Boudným 
na  startovní čáře. „Prvních“ veteránů šlo do  akce 
úctyhodných patnáct a  roli v  tomto nadprůměrném 
počtu sehrála určitě touha zazávodit si se  dvěma 

skutečnými (byť bývalými) šampiony. 
V samotném závodě bylo jasně patrné, 
že jak Jaroslav, tak i  Pavel jsou již 
aktuálně mimo trénink. Přesto oba 
divákům i  soupeřům ukázali, že 
z  b i k o v é h o ř e m e s l a p r a n i c 
nezapoměli… Závod této kategorie 
byl ve  znamení prvního zlatého 
návratu v  rámci Velké ceny Nížkovic. 
Nám z minulosti dobře známý Karel 
Videcký (MaxCursor), po  letech 
na „Vrchovinu“ opět přijel, uviděl a – 
bezpečně zvítězil! Druhým zlatým 
návratem je myšleno vítězství Ivo 
Kovaříka (DK Bike Shop Racing Team) 
v  kategorii Masters III, kterého jsme 
viděli u  nás naposled závodit loni 
v Benešově…Ani on na svoji vítěznou 
fazónu z  minulos t i ev identně 
nezapomněl! A  i v  případě vítězky 

kategorie žen, Kristýny Koscové (jediná žena na startu) 
se vlastně jedná o vítězný návrat.

Zbývá už jen doplnit jména vítěze a  vítězky 
společných kategorií juniorů a  kadetů. Oba, jak Lucie 
Gottwaldová (CP Team) tak i Dominik Poláček (ACT 
leraK) byli na  trati zcela dominantní a  svoje starty 
ovládli s velkým náskokem!

Letošní první „Vrchovina“ je tedy za námi! A asi mi 
dáte za pravdu, že to byla parádní „race“! Kdo nezažil 
letošní Nížkovice, ten – jako by nebyl… A  je pro mě 
m i l o u p o v i n n o s t í j e š t ě j e d n o u v y s e k n o u t 
pořadatelskému týmu v  čele s  Dušanem Horákem 
hlubokou poklonu a – smeknout! Fakt parádní 
spolupráce! A  hóóóóódně vysoko nastavená laťka! 
Nezbývá než si přát, aby se Nížkovice nestaly v rámci 
MTB „Vrchoviny“ výjimkou, ale pravidlem!

Autor textu: Petr Koudelka 
(text je ve zkrácené verzi)
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Cyklozávody Tour de Ligary 2025
Letošní pátý a poslední ročník cyklozávodů Tour de 

Ligary odstartoval v  pátek 25.  dubna v  Hodějicích, 
a  stejně jako vloni i  letos nás zde provázela nepřízeň 
počasí. Nakonec při závodě nepršelo, ale skoro celé 
dopoledne ano, ale váhání se  zrušením etapy 
se vyplatilo a závod se uskutečnil.

Další pátek jsme se přesunuli do Heršpic, kde jsme 
letos obměnili trať a myslím, že to bylo ku prospěchu 
závodu. Přece jenom, prezentujeme se  jako závod 
horských kol, a ty se po asfaltu moc nejezdí.

Následovaly Němčany a  klasická trať pod 
Lutrštékem i s lesním výjezdem.

Jeden pátek jsme vynechali, abychom čtvrtou etapu 
uspořádali v  Nížkovicích, kde je trať také stále nad 
fotbalovým hřištěm.

Náš seriál jsme ukončili v  pátek 30.  května 
v Křižanovicích. Zde proběhlo i celkové vyhodnocení.

Než se  pustím do  vyhodnocení, tak musím 
poděkovat všem, kteří se na průběhu letošního ročníku 
podíleli. Samozřejmě děkuji i  rodičům, že své ratolesti 
přivedli i s kolem na start našich závodů.

Celkem se  zúčastnilo 74 závodníků v  šesti 
kategoriích. Pořadí v  jednotlivých kategoriích bylo 
následující. Kategorie I. odrážedla 1. místo Velen Chytil, 
2. místo Nela Doležálková, 3. místo Vimala Lusíková. 
Kategorie II. nejmenší kola 1.  místo Patrik Drlík, 
2. místo Emma Jandová, 3. místo Jonáš Válek. Kategorie 
III. 1.  místo Linda Válková, 2.  místo Štěpán JIrka, 
3. místo Matyáš Bořil. Kategorie IV. 1. místo Jan Bořil, 
2.  místo Tereza Lišková, 3.  místo David Kocman. 
Kategorie V. 1. místo Barbora Neužilová, 2. místo Gita 
Gecová, 3. místo Adam Pavézka. Kategorie VI. 1. místo 
Marek Neužil, 2. místo Matyáš Gec, 3. místo Dan Čížek.

Všech pět etap absolvovalo 16 závodníků, kteří byli 
odměněni věcnými cenami.

A  proč poslední ročník? Inu, závody děláme 
zejména pro děti v  uvedených obcích a  pokud nám 
nechodí, tak ztrácí smysl závody pořádat. Samozřejmě 
slyším námitky, že na  naše závody jezdí vyhrávat 
„profi“ závodníci. Ale tito závodníci se  vyjezdili 
na  našich závodech „Tour de Nížina“, takže všechny 
děti mají stejnou šanci. A pokud se mnou nesouhlasíte, 
tak prosím navrhněte, jak závody uspořádat. Rád Vám 
pomohu.

Za všechny pořadatele Dušan Horák

Den dětí
Oslava dne dětí připadla letos přesně na  neděli 

1.  června. A  víte, proč se  slaví právě v  tento den? 
1.  června 1925  se  konala konference, kde byl poprvé 
vznesen požadavek na  vyhlášení svátku věnovaného 

dětem po  celém světě. Je to den věnovaný oslavám 
dětského života, jejich práv a  potřeb. U  příležitosti 
tohoto dne se konají různé akce a ani my v Nížkovicích 
jsme na naše malé ratolesti nezapomněli.

Program pro děti byl u nás 
oprot i minulým le tům 
odlišný v tom, že se do jeho 
příprav zapojily všechny 
organizace a  spolky v  obci. 
Úkoly na  j ednot l ivých 
stanovištích byly rozmanité, 
a  tak si děti zastřílely 
ze  vzduchovky u myslivců, 
zdoláva ly opič í dráhu 
v  s o k o l o v n ě , k t e r o u 
připravily ženy z  TJ Sokol, 
na plácku za MŠ se  stříkalo 
hasičskou hadicí na  láhve, 
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na  fotbalovém hřišti se proběhly děti s  fotbalisty z SK 
Nížkovice, v  místní knihovně skládaly s  paní 
knihovnicí pohádkové dvojice a  vykreslovaly obrázek 
a na školní zahradě, kde měla stanoviště škola a školka, 
se mohly při plnění několika úkolů mimo jiné osvěžit 
vodou z  vodního prvku. Vítaným zpestřením bylo 
malování na  obličej a  skákací hrad. Po  splnění všech 
úkolů čekala na  všechny odměna v  podobě balíčku, 
výborný párek v  rohlíku a  chlazené nápoje, které 
v nedělním horkém počasí přišly vhod.

Děkujeme všem, kteří se  na organizaci tohoto 
pohodového nedělního odpoledne podíleli. Mimo ty 
výše vyjmenované bych ještě zmínila Obec Nížkovice. 
Trasu si celkem prošlo 74 dětí, což bylo v  tak horkém 
počasí obdivuhodné.

Dagmar Mudrlová

Turnaj v malé kopané
Pro letošní ročník turnaje bych mohl parafrázovat 

výrok jednoho z  největších darebáků našeho 
politického spektra. Výrok by zněl „Ti, co měli přijet, 
nepřijeli“.

Původně se  měly turnaje zúčastnit čtyři týmy. 

Nakonec se  turnaj uskutečnil pouze se  třemi týmy. 
Jelikož již nebylo cesty zpět, hrálo se systémem každý 
s  každým dvoukolově. Porážku letos nepoznal tým 
Slovácko a  po  zásluze si odvezl vítězství, na  druhém 
místě nakonec jenom díky lepší bilanci ze vzájemných 

zápasů skonč i l domácí tým SK 
Nížkovice, no a  třetí místo zbylo pro 
S.V.J. FOFO Karlín.

Poděkování patří všem, se  kterými 
jsme se v sobotu potkali na fotbalovém 
hřišti, ať už to byli hráči, nebo ti co pro 
všechny připravovali občerstvení, či 
zajišťovali prodej, a  i těm co se přišli 
jenom tak pobavit a  kouknout 
na  fotbalové mače. Samozřejmě nás 
mrzí malá účast místních. Turnaj 
pořádáme nejenom pro fotbalisty, ale 
i  pro širokou veřejnost. Počasí bylo 
super, tak co víc udělat pro to, aby 
se místní přišli pobavit?

Za SK Nížkovice Dušan Horák
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Spolky v obci

Myslivecké sdružení
Myslivci pokračují ve stejném složení i v roce 2025. 

Devět členů je z  Nížkovic a  tři přespolní. Chovají 
5 loveckých psů a jeden člen sokolník má různé dravce. 
V  minulém roce nám obec umožnila v  lese nakácet 
tyčovinu, která bude využita při opravě stávajících 
zásypů, krmelců a posedů. 

V  loňském roce myslivci formou přikrmování 
rozvezli v  honitbě 10 q pšenice a 15 q  kukuřice. Také 
se  podařilo zajistit 16 q  řepy a  do  slanisek bylo 
doplněno 60  kg soli. Zvěř nedostatkem netrpěla. 
Na nákup obilí nám přispívá obec, za což jsme vděční. 

Vzhledem k  nízkým stavům drobné zvěře byl 
pořádán jen jeden společný hon. Výsledek 10 zajíců, 
dva bažanti kohouti a dvě kachny. Dále bylo v průběhu 

roku odloveno 11 kusů prasete divokého, pět srnců, dvě 
srny a jedno srnče. Ze zvěře myslivosti škodící šest lišek 
a  jeden jezevec. Smutná je bilance úhynů, a  to čtyři 
srnci, čtyři srny, čtyři srnčata a  pět zajíců. Většina 
skončila pod koly aut. A  pravděpodobně je jich 
mnohem víc, protože ne všechny sražené kusy 
se  podaří dohledat. Objevil se  v  honitbě nový druh 
zvěře, a  to nutrie na  potoku ve  Žlebě a  u rybníku. 
Doporučujeme v  těchto místech mít psa na  vodítku, 
protože nutrie se  napadení psem brání a  může psa 
vážně poranit.

Ing. Jiří Dobeš

SK Nížkovice
Vážení sportovní přátelé, milí občané Nížkovic, 
za náš fotbalový klub SK Nížkovice se na vás opět 

obracím se  stručným ohlédnutím za  právě skončenou 
sezónou. 

Bohužel musím přiznat, že letošní ročník v 9.  lize 
nebyl z pohledu výsledků nijak radostný. V  jarní části 
jsme dokázali vlastními silami získat pouze 2  body. 
Výkony našeho týmu byly často nevyrovnané 
a  potýkali jsme se  s  různými problémy – ať už šlo 
o zranění hráčů, nebo o složitosti se sestavou. 

Nakonec se  nám však přece jen podařilo soutěž 
zachránit, i  když ne zcela vlastními silami. Pomohla 
nám kontumační výhra v  utkání s Velešovicemi, díky 

níž jsme získali další 3  body, které znamenaly jistotu 
setrvání v 9. lize i pro příští sezónu. 

Rád bych touto cestou poděkoval všem hráčům, 
kteří i  přes nepříznivý vývoj sezóny bojovali až 
do konce, a také fanouškům, kteří nás nadále podporují. 
Vaše podpora pro nás mnoho znamená. 

Další ročník začíná už v polovině srpna a my pevně 
věříme, že do něj vstoupíme s novou energií, větší chutí 
a  lepšími výsledky. O  termínech zápasů vás budeme 
včas informovat prostřednictvím vývěsek i  sociálních 
sítí klubu.

 Za SK Nížkovice Jaromír Fridrich
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TJ Sokol- pohybová školička pro nejmenší
Dne 2.  dubna 2025 odstartovala pod záštitou TJ 

Sokol Nížkovice nová sportovní a  pohybová školička 
určená pro naše nejmenší děti. Ačkoli jsou děti z místní 
mate řské školy pravide lně 
z a p o j o v á n y d o  p r o j e k t u 
„ S e  s o k o l e m d o  ž i v o t a “ , 
pravidelná volnočasová aktivita 
tohoto typu zde již delší dobu 
chyběla.

V  naší školičce se  snažíme 
rozvíjet pohybové dovednosti dětí 
p o m o c í h r a v ý c h a k t i v i t 
a  zábavných cvičení. Cílem je 
nejen podpořit přirozenou radost 
z  pohybu, ale také vytvářet 
pozitivní vztah ke  sportu už 
od útlého věku. Cvičení je určeno 
pro děti ve  věku od 3 do 7  let 
a  probíhá v  doprovodu rodičů, 
c o ž p ř i s p í v á k  p o h o d o v é 
atmosféře a  posiluje vztah mezi 
dítětem a rodičem.

Děti si během lekcí užijí spoustu zábavy, seznámí 
se  s  novými kamarády a  každé setkání je vedeno 
s důrazem na  radost z pohybu. Naší prioritou je, aby 
děti z hodiny odcházely spokojené, s úsměvem na tváři 
a s nadšením, že se příště opět vrátí.

Aktuálně je do  školičky přihlášeno 24 dětí, což nás 
velmi těší a  potvrzuje, že o  takovou aktivitu je mezi 
rodiči i dětmi zájem.

Cvičení probíhalo každou středu od 16:00 do 
17:00  hodin v  místní sokolovně. Na  poslední hodině 
v  tomto školním roce, která proběhla 25.  června, byl 

dětem předán diplom a  drobná odměna. V  období 
letních prázdnin bude mít školička přestávku 
a  opětovné zahájení plánujeme na  září. Podrobnější 
informace zveřejníme začátkem nového školního roku.

Děkujeme všem, kteří se  na organizaci školičky 
podílejí, a  těšíme se  na další společná sportovní 
odpoledne!

Martina Zavadilová

Hospůdka Za školou
Od začátku roku jsme v hospůdce pořádali několik 

a k c í . 1 4 .  ú n o r a t o b y l a P y ž a m o v á p á r t y 
s reprodukovanou hudbou a hned druhý den, v sobotu 

15. února, již 4.  ročník turnaje ve  stolním tenise. Z 12 
účastníků se  novým vítězem turnaje stal Roman 
Vaverka. Všem děkujeme za  účast. V  květnu k  nám 

přijelo divadlo Dřeváček z  Heršpic, které 
v  sokolovně zahrálo pohádku O  neposlušných 
kůzlátkách. Podívat se  přišlo 36 diváků, kteří si 
představení náramně užili.

Nejoblíbenější akcí jsou ovšem hospodské kvízy, 
které byly v novém roce dva, 21. 2. a 4. 4. Účast 
byla jako vždy velká, pravidelně hraje kolem 
16 týmů. Už teď se všichni těšíme na podzim, kdy 
bychom chtě l i v  pořádání těchto kvízů 
pokračovat.

Všem, kteří zachovávají přízeň naší hospůdce 
děkuji a doufám, že se budeme společně setkávat 
nejen na  dalších akcích hospůdky, ale i  když 
přijdete jen tak posedět a občerstvit se.

Irena Červinková
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